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Téma dne - školní stravování  
S příchodem nového pana ministra na 

ministerstvo školství se dalo do pohybu 
několik věcí, mimo jiné jsou v objektivu také 
školní jídelny a bufety (neplatí pro 
mateřskou školu). Důvodem je zajisté fakt, 
že stravovací návyky současných dětí a žáků 
nejsou vždy ideální a že škola by jim měla 
ukazovat tu nejlepší variantu, tj. měla by jít 
příkladem. 

Školní jídelny, mimo potravin a mezd 
kuchařek, financuje zřizovatel, což je Městys 
Blížkovice. V našem rozhodnutí je snaha 
změnit způsob stravování v naší jídelně 
nejen pro žáky, ale také pro cizí strávníky.

Co chceme, aby změna školního 
stravování přinesla:

- školní jídelna by se změnila na školní 
restauraci

- zavedení moderního způsobu stravování a 
přípravy jídel

- zajištění svačinového provozu a pitného 
režimu v průběhu celého dne

- úhrada za stravu  formou čipových karet 
nebo platbou v hotovosti

- strávníci-hosté by měli standardně na 
výběr 2-3 hlavní jídla a 1 polévku nebo 
předkrm

- cena jídla by zahrnovala polévku nebo 
předkrm, hlavní jídlo, desert nebo kompot 
nebo zeleninový salát nebo ovoce 
(minimálně 2x týdně) a nápoj

- po obědě by bylo možné dokoupení 
čerstvě vyrobených dezertů, přikoupení 
zeleninového salátu, kusového ovoce 
apod.

- rodiče by platili pouze skutečně odebraná 
jídla, odpadlo by odhlašování jídel 
v případě nemoci

- rodiče mají přehled o konzumaci svých 
dětí i o pohybech na účtu – čipové kartě

- rodiče mohou nastavit denní finanční 
limit čerpání nebo mohou kartu blokovat

- možná rezervace vybraného obědu na 
následující den nebo i týden

- zajištění prostor pro cizí strávníky
- zajištění rozvozu jídel
- zajištění občerstvení při významných 

událostech, akcích školy
Ceny pro strávníky zvažujeme zvýšit 

maximálně o 2,- Kč za jedno odebrané jídlo 
u školních dětí, tedy na 20,- Kč, 22,- Kč nebo 
na 24,- Kč dnes 18,- Kč, 20,-Kč a 22,- Kč a to 
dle věkové kategorie. Toto zvýšení nastane 
i v případě ponechání stávajícího systému. 
Cena za jeden odebraný oběd cizích 
strávníků bude 55,-Kč (dnes 50,-Kč) a to 
včetně desertu nebo kompotu (toto není 
dnes součástí obědu).

Zastupitelstvo bylo seznámeno s mož-
ností změn v jídelně a zajelo se podívat do 
jednoho z provozů, kde již tento systém 
funguje. Bylo nám odpovězeno na spoustu 

dotazů.
Domnívám se, že zavedení nového 

systému a zkvalitnění služeb stravování by 
mohlo být krokem vpřed. Počáteční obavy 
zaměstnanců školní jídelny jsou pocho-
pitelné. Naším cílem a podmínkou je 
zachování všech pracovních míst se ve 
stávajícím obsazení.

Zastupitelstvo dalo tomuto projektu 
zelenou a je vyhlášen záměr pronájmu.

Důležité je nastavení takových pravidel, 
aby vyhovovala našim požadavkům. 
V případě negativních ohlasů a nespo-
kojeností z řad rodičů, radnice či školy, se 
systém může opět vrátit zpět na původní.

Ke změně dojde od 1.9. 2014 budete od 
n á s  o  n ové m  systé m u  p o d ro b n ě  
informování. 

Informace o tom, že jsme prodali kuchyň, 
budeme vařit z nekvalitních potravin atd. 
jsou nepravdivé. Ale víte sami, že proti 
lživým informacím se těžko bojuje. Pojďmě 
do toho, vyzkoušejme nový systém a teprve 
potom hodnoťme.

Bc. Šárka Ježková, starostka

Informace z radnice
- V měsíci únoru 2014 jsme zakoupili čisticí 

vůz od firmy SOME Jindřichův Hradec. Na 
pořízení jsme obdrželi dotaci ve výši 
2.937.600,- Kč a náš spolupodíl byl 
355.720,- Kč. Toto vozidlo nám bude 
sloužit nejen k eliminaci prašnosti, ale 
také k zalévání zeleně v obci.   

- Vítězem výběrového řízení na akci 
s názvem Zastřešení dvora se stala firma 
Syner VHS Vysočina, a.s.. Cena díla je 
1.497.600,- Kč. Práce započaly v měsíci 
květnu a 9. 6. 2014 bylo dílo ukončeno a 
předáno. 

- Zastupitelstvo rozdělovalo 280.000,- Kč, 
které každoročně získáváme jako 
příspěvek z fotovoltaiky, které na našem 
katastru máme. V letošním roce jsme 
136.000,- Kč použili pro Vás - pro občany, 
aby nemuselo dojít ke zdražení poplatku 
za odpady. Zbylých 144.000,- Kč bylo 
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rozděleno mezi blížkovické 
spolky.

- Výstavba čtrnácti garáží vedle 
tzv. řadovek, bude zahájena 
v červenci letošního roku. 
Cena za jednu garáž je 
stanovena do výše 180.000,-
Kč včetně DPH. Zájemci o 
garáže se mohou přihlásit na 
radnici. 

- P r o  l e t o š n í  r o k  j s m e  
za m ě st n a l i  n a  Ve ře j n ě  
prospěšné práce v obci osm 
zaměstnanců. Dva muže a šest 
žen.

- Bylo zažádáno o dlouhodobý pronájem nebo prodej hřbitova od Římskokatolické 
farnosti. Prodej nebyl odsouhlasen. Žádost jsme podali proto, že se zvažuje 
celková rekonstrukce hřbitova, a pokud nejsme vlastníkem, nebo alespoň 
nemáme uzavřený dlouhodobý pronájem, nemůžeme nic na hřbitově opravovat. 
Ve velmi špatném stavu je především márnice.

3- Za rybníkem Nový se vytěžilo 136,m  dřeva. Obnova porostu byla předem 
projednána s pracovníky Odboru životního prostředí na MěÚ Znojmo. Dřevo bylo 
prodáno a výsadba proběhne na podzim letošního roku.

- Stanovili jsme počet zastupitelů pro volební období 2014 – 2018, a to na počet 9 
členů (stávající stav).

- Zastupitelstvo neschválilo rekonstrukci silnice u fary. Důvodem je nedostatek 
finančních prostředků v roce 2014. Přednost dostalo 
zapravení komunikací po kanalizaci.

- Dne 17. 2. 2014 nabylo právní moci rozhodnutí o příklepu 
nemovitosti č. p. 132 (Oprchalovi). Vlastnictví nemovitosti ve 
prospěch městyse Blížkovice bylo vyznačeno na Katastrálním 
úřadu dne 8. 4. 2014. 

- Cena za odkup vyřazených dlažeb byla stanovena na 10,-Kč á 
21m  a 10,-Kč za starý obrubník. Žádáme Ty z Vás, kteří jste si je 

odebrali a ještě nezaplatili, abyste v měsíci červnu provedli 
úhradu na Úřadě městyse Blížkovice.

- Okolo celé Základní a mateřské školy byl zbudován okapový 
chodník a ke vstupu do tělocvičny nový chodník.

- V měsíci květnu proběhla celková rekonstrukce chodníku v 
Krunkrábu. 

Bc. Šárka Ježková, starostka
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Chodníky
Navazující stavbou na již zbudované 

chodníky od železničního přejezdu bude 
chodník od památníku k toku Jevišovky. Akci 
v rozsahu 2.042.474,- Kč vysoutěžila firma 
Swietelský s.r.o.. 

Dotaci jsme obdrželi od Státního fondu 
dopravní infrastruktury. Náš spolupodíl 
bude ve výši 306.371,10,- Kč.

Tvarově bude nový chodník shodný 
s chodníkem od železničního přejezdu, 
protože pouze tento způsob výstavby je 
v těchto místech povolen.

Opět Vám bude nabídnuta varianta 
úpravy vjezdu či vstupu do Vaší nemovitosti. 
Nabízíme Vám zbudování vstupu za 1.000,-

2 2Kč á 1m  a vjezd v ceně 1.500,- Kč á 1m . Ve 
vjezdech je uložení do betonu a zámková 
dlažba v síle 8 cm, proto je cena vyšší.

Při realizaci Vás všechny obejdeme 
a budeme s Vámi individuelně jednat.

Ukončení díla je stanoveno na konec 
července.

Pokud budete mít jakékoli nejasnosti 
nebo objevíte problém před Vaší  

nemovitostí (např. propadlá dešťová 
kanalizace aj.), obraťte se prosím na nás 
a my se pokusíme problém co nejrychleji 
vyřešit.

Ve výjezdech budete omezeni pouze na 
nezbytně nutnou dobu. Buďte prosím 
vstřícní, nejedná se o dlouhý časový úsek.

Věříme, že výstavba proběhne bez 
větších problémů a že z výsledku budeme 
mít nejen radost, ale hlavně užitek 
a bezpečné prostředí pro chodce.

Bc. Šárka Ježková
starostka



Rekonstrukce náměstíRekonstrukce náměstí je nejvíce očekávaná akce, na kterou jsme se připravovali 
pět roků. Spousta návrhů, žádostí a schvalování. 

Dotace nám byla schválena. Zdálo se, že už snad nic nemůže stát v cestě. 
Bohužel, skutečnost je jiná, zahájení avízované na 2. 5. 2014 muselo být 

odloženo. Naše náměstí se mělo v novém objevit již 1. 8. 2014.
Doufáme, že budeme moci po procesních kontrolách zahájit stavbu alespoň 

začátkem července. Dokončení tak rozsáhlého díla bude až ke konci září.
Je nám velmi líto, ale naše tradiční posvícení nebude moci probíhat na náměstí. 

Najdeme proto odpovídající náhradní prostory.
Na náměstí nyní probíhá kompletní rekonstrukce dešťové kanalizace a odstranění 

nadzemního vedení elektřiny. 
Věříme, že všechno zvládneme, ale bohužel v jiném časovém horizontu.
Vítěznou firmou pro realizaci díla je firma Strabag a.s..

Bc. Šárka Ježková, starostka

Domovní přípojky splaškové kanalizace
V Blížkovicích není snad člověka, který by 

si nepřál, aby výstavba kanalizace byla co 
nejrychleji za námi. Tato rozsáhlá stavba nás 
velmi omezuje. Blížíme se do finále a už nám 
chybí jen malé úseky.

Ve chvíli zkušebního provozu čistírny 
odpadních vod se již všichni z Vás budou 
moci napojit.

Přihlaste se prosím na radnici všichni, kdo 
ještě nemáte projekt na domovní připojení.

Při realizaci prosím postupujte podle 
povolení ze Stavebního úřadu Šumná.

Termín, kdy se budete moci fyzicky 
napojovat, bude stanoven pravděpodobně 
na konec srpna. Všem Vám to ještě písemně 
zašleme. Toto neplatí pro občany, kteří mají 

nemovitosti na náměstí. Tady dojde 
k připojení v době rekonstrukce náměstí 
(tedy zhruba o jeden měsíc dříve). 

Dávejte si prosím pozor na firmy, které 
Vás kontaktují a svoje služby při výkopech a 
uložení kanalizační přípojky nabízejí.

Před Tím než podepíšete smlouvu či 
objednávku, tak si ji řádně přečtěte. 
Nedávejte předem žádné zálohy! Vyžadujte 
vždy precizní provedení. Buďte s námi 
v kontaktu před zásypem přípojky. Pouze 
Vodárenská a.,s, která bude provozova-
telem, Vám může převzít dílo.

Doporučujeme Vám, abyste vyfotili 
uložení potrubí (dodržujte sklon, a to 2 cm 
na jednom běžném metru), ze kterého bude 

patrné uložení, napojení a podsyp. 
Fotodokumentaci zašlete na email  
starosta@blizkovice.cz. Postaráme se o ry-
chlé schválení od provozovatele a oznámíme 
Vám, kdy můžete provést zasypání.

Je nutné oddělení splaškových vod 
(kuchyně, koupelny, WC) od dešťových vod. 
Dešťové vody ponechejte ve stávající trase, 
pokud ji máte funkční.

Pokud si připojení již připravujete, 
žádáme Vás o zaslepení přípojky víčkem, 
protože ne na všech úsecích byly provedeny 
tlakové zkoušky.

V případě jakýchkoli pochybností, či 
nejasností nás raději ihned kontaktujte.

Bc. Šárka Ježková, starostka
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Zapravení komunikací
Zapravování komunikací po kanalizaci 

začne probíhat od července letošního roku. 
Ukončení zapravení se předpokládá na konci 
září. Máme deset úseků, které budou 
procházet celkovou rekonstrukcí. 

Opravy budeme provádět etapovitě. 
Zahájit bychom chtěli komunikací od 

železničního přejezdu ke křižovatce k Dře-
votvaru a silnicí v Krunkrábu a k Dřevotvaru.

Opravy nám na nějaké období znemožní 
vjezdy a výjezdy do komunikací. Budete vždy 
s předstihem obeznámeni s termínem 
oprav, abyste si mohli přeparkovat vozidla.

Je nutné mít v komunikaci veškerá 

napojení a to např. plyn, vodu, dešťovou 
kanalizaci aj. U dešťové kanalizace by bylo 
dobré, abyste zjistili, zda pod komunikací 
není ucpaná nebo propadlá.

Bc. Šárka Ježková
starostka

Výtvarná soutěž 
„Nakresli tři krále“

Žáci 2. stupně se letos opět zúčastnili výtvarné soutěže 
s tříkrálovou tematikou, kterou vyhlásil FATYM Vranov nad 
Dyjí v souvislosti s Tříkrálovou sbírkou. Soutěž byla rozdělena 
do čtyř věkových kategorií. Sešlo se téměř 500 soutěžních 
obrázků z jižní Moravy, ale mnohé i ze severních Čech. 
Výtvarné práce byly velmi zdařilé a nebylo vůbec jednoduché 
vybrat ty nejkrásnější. Práce hodnotili tříkráloví koledníci, ale 
také odborníci – byla oslovena paní Dagmar Prchalová ze ZUŠ 
Znojmo.

Hned dvojnásobné 1. místo obsadila Eva Bořecká z 9. třídy - 
zvítězila za IV. kategorii v hodnocení odborné komise i v hod-
nocení tříkrálových koledníků. Na 2. místě se podle koledníků 
umístil Filip Šnejdar – také žák 9. ročníku. V III. kategorii zaujal 
veřejnost výkres Štěpánky Zbytovské – ze 6. třídy – získala 
2. místo.

Z okolí Znojma se na vítězných pozicích umístili také žáci ze 
ZŠ Šumná, ZŠ Višňové a ze ZŠ Vranov nad Dyjí. Vítězné práce 
z výtvarné soutěže byly i v letošním roce vystaveny v kostele 
svatého Mikuláše ve Znojmě během měsíce února. 
          

Martina Křížová

Konverzace v anglickém jazyce
Ve čtvrtek 23. 1. 2014 proběhlo ve škole 

školní kolo anglické konverzace. Ve dvou 
kategoriích (6. + 7. třída a 8. + 9. třída) se 
soutěže zúčastnilo 14 žáků. Nejdříve se 
snažili porozumět mluvě rodilých mluvčích 
z nahrávky, poté popisovali obrázek skupiny 
mladých lidí, kteří nesou loďku v lese, a v zá-

věru se každý z nich snažil konverzovat 
o vybraném tématu. Nejčastěji vylosovanou 
otázkou byly koníčky, ale povídali jsme si 
také o jídle, oblíbených filmech, rodině, 
domově nebo bydlišti. Nejlepšími mluvčími 
se stali Ondřej Kříž ze 7. třídy a Ondřej Bartoš 
z 9. třídy. 

Oba žáci naši školu reprezentovali 
v okresním kole této konverzační soutěže, 
která se uskutečnila v pátek 14. 2. 2014 na 
GPOA Znojmo. Ondřej Kříž měl v kategorii 
I. A celkem 14 soupeřů, Ondřej Bartoš 
v II. A soupeřů 13. Soutěž probíhá stejným 
způsobem jako školní kolo – poslech, popis 
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obrázku, konverzace o vylosovaném 
tématu. Ondřej Kříž mluvil o své rodině, 
Ondřej Bartoš o cestování. Porota ocenila 
jejich konverzační schopnosti velmi kladně a 
nakonec se Ondřej Kříž umístil na krásném 2. 
místě, Ondřej Bartoš na místě osmém.

Oběma hochům děkuji za vzornou 
přípravu na tuto nelehkou soutěž i za 
suverénní reprezentaci naší školy v tvrdé 
konkurenci nejlepších angličtinářů z celého 
okresu Znojmo. Přeji jim hodně úspěchů při 
dalších soutěžích i při každodenním studiu.

   Martina Křížová, vyučující angličtiny

Bible a my
Také v letošním roce 2013/2014 se žáci 

naší školy zúčastnili dějepisné soutěže Bible 
a my. Školní kolo proběhlo v říjnu 2013, 
nejlepší soutěžící se probojovali do 
okresního kola na Šumné 27. 1. 2014 a odtud 
mnozí žáci postoupili do kola celostátního. 
Toto se konalo ve středu 12. 2. 2014 
v Olomouci. Naši školu reprezentovalo 5 
současných a 2 bývalí žáci ve 3 kategoriích 
z celkových čtyř: Anna Křížová, Tomáš Kříž a 
Emil Nikola (4. třída), Ondřej Kříž a Kristýna 
Kováříková (7. třída), Jan Kříž a Petra 
Konvalinová (Gymnázium a SOŠ Moravské 
Budějovice). Tématy v těchto kategoriích 
byli patriarchové Abrahám a Jákob, nejstarší 
studenti se zabývali Matoušovým evange-
liem.

Slavnostní zahájení proběhlo v sále 
Arcibiskupského paláce v Olomouci. Poté se 
soutěžící podle kategorií přesunuli na 
Teologickou fakultu Palackého univerzity 
k napsání testu. Nejlepších 6, z každé 
kategorie posléze bojovalo ve veřejném 
finále – opět v Arcibiskupském paláci.

Do finále prošli pouze 2 "naši" soutěžící – 
Ondřej Kříž za druhou kategorii (celkově 
skončil jako 2.) a Jan Kříž (finálně 3. místo) za 
nejstarší kategorii. V těžké konkurenci se 
však neztratili ani jiní – Tomáš Kříž se díky 

ztrátě pouhých dvou bodů umístil na 13. 
místě I. kategorie a Emil Nikola na místě 19., 
což pro čtvrťáky, jakožto nejmladší ze všech 
soutěžících z celkově 49 žáků 4. a 5. tříd 
v této kategorii, vůbec není špatný výsledek. 
V soutěži na této úrovni rozhoduje jak 

bezchybnost, tak rychlost napsání testu.
Všem soutěžícím děkuji za vzornou 

přípravu a reprezentaci školy na celostátní 
úrovni a přeji hodně úspěchů nejen 
v soutěžích, ale i v každodenní práci.

           Martina Křížová

Exkurze Brno - Lipka
V úterý 18. 3. 2014 se žáci 1. stupně 

zúčastnili programů v ekologickém centru 
Lipka. Druháci absolvovali program Jarní 
probouzení, třeťáci Nech brouka žít. Oba 
programy byly zaměřeny na nadcházející 
roční období a změny v přírodě. Žáci poznali 
prostřednictvím her, jak probíhá opylení 
v květu a sběr pylu a nektaru včelami. Na 
zahradě poznávali podle vlastnoručně 
vyrobeného atlasu jarní květiny, zamýšleli se 
nad významem rostlinných orgánů.

Druhá skupina pojmenovávala brouky, 
motýly a pavouky a uvědomila si význam 
těchto tvorů. Žáci pozorovali živé pavouky, 
vyhledávali na zahradě pavoučí sítě. 
Zabývali se stavbou těla brouků a motýlů, 
uvědomili si význam brouků. 

Program byl pro žáky přínosný, jejich 
zapojení do programu bylo maximální a také 
chování během cesty i samotného 
programu musíme pochválit.

Miloslava Dancingerová, Radka Vicanová
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Lidová písnička 
V úterý 25. 3. 2014 proběhla v naší škole 

hudební soutěž, které se zúčastnili žáci z 1. – 
4. třídy. Vítězkami se stala dvě děvčata z 3. 
třídy – Lucie Víchová a Soňa Nikolová. Děkuji 
všem zpěváčkům za krásné výkony. Ukázali, 
že znají velké množství lidových písní – 
téměř žádná se totiž neopakovala. Prožili 
jsme velmi příjemné chvíle i díky divákům – 
dětem z ŠD I. Těším se na další ročník soutěže 
a mám radost, že lidová písnička je stále 
s námi.

          Miloslava Dancingerová

Pěvecká soutěž English Song VIII.
Ve středu 26. 3. 2014 se v naší škole v 

Blížkovicích uskutečnila již osmá soutěž ve 
zpěvu písní anglicky English Song VIII. 
Soutěžit mohli jednotlivci i skupinky dětí. Do 
soutěže se přihlásilo rekordních 31 dětí 
především z prvního stupně, kvůli nemocem 
jich vystupovalo o něco méně. Zpěváci 
soutěžili ve třech věkových kategoriích – 
2.třída, 3. a 4. třída a 6.až 8.třída. 

Přítomné publikum mělo možnost 
vyjádřit svůj názor hlasováním – pro 
soutěžící z prvního a druhého stupně zvlášť. 
Cenu publika v podobě čokolády získali 
Tomáš Kříž, který si svou píseň Heaven Is a 
Wonderful Place doprovázel na rumbakouli 

a zpívající kytaristky z druhého stupně Míša 
Nachtneblová a Kristýna Kováříková s písní 
Roar.

Porota z řad učitelů si vyžádala čas do 
dalšího dne, aby zodpovědně zhodnotila 
výkony všech zpěváků. Jejich hodnocení 
nejlepších se shodlo s názorem publika – 
vítězkami nejstarší kategorie se staly Míša 
Nachtneblová a Kristýna Kováříková (6.a 
7.třída), v prostřední kategorii Tomáš Kříž ze 
4.třídy, mezi druháky podala nejlepší výkon 
dvojice Adéla Veselá a Veronika Bartošová. 
Většina zpěváků zpívala s doprovodem 
kytary, někdo si troufl vystoupit bez 
doprovodu. Dvojice žákyň z druhého stupně 

Jolana Jelínková a Miroslava Šváchová, 
Štěpánka Zbytovská a Gabriela Březinová si 
vybraly karaoke písničky. 

Máme radost, že tato soutěž se v naší 
škole úspěšně drží  j iž  delší  dobu 
a každoročně nás žáci potěší pěknými 
pěveckými výkony v cizí řeči. Angličtina je 
povinná, ale někteří žáci se tomuto jazyku 
nebrání ani ve svém volném čase – například 
při poslechu a zpěvu oblíbených písniček. Při 
soutěži panovala pěkná atmosféra, mnozí 
žáci školy přišli podpořit své favority a ocenit 
jejich výkon.

Martina Křížová, 
Miloslava Dancingerová, 

František Hofbauer
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Matematická olympiáda
9. 4. 2014 se konalo ve Znojmě okresní 

kolo matematické olympiády, kterého se 
zúčastnili i 3 žáci naší školy. V letošním roce 
jsme měli zástupce v kategoriích Z6 a Z7. 
Úkolem soutěžících bylo během dvou hodin 
přesně popsat myšlenkový postup při řešení 
tří zadaných úloh. Ondřej Kříž ze 7. třídy 
obsadil v konkurenci 33 soutěžících krásné 
3. místo a je taktéž úspěšným řešitelem 
okresního kola Matematické olympiády, 

František Kratochvíl ze 7. třídy skončil na 
pěkném 8. místě. Michaela Nachtnéblová ze 
6. třídy obsadila v konkurenci 36 soutěžících 
10. místo. 

Všem moc gratuluji, děkuji za repre-
zentaci školy a přeji hodně štěstí v dalších 
ročnících. 

A teď už posuďte sami, s čím se žáci 
museli vypořádat. Pro zajímavost uvádím 
jeden z příkladů:

Ivana, Majka, Lucka, Saša a Zuzka závodily 
v četbě stejné knihy. Za jednu hodinu stihla 
Lucka přečíst 32 stran, což bylo přesně 
v polovině mezi počty stran, které stihly 
přečíst Saša a Zuzka. Ivana přečetla o 5 stran 
více než Zuzka a Majka přečetla o 8 stran 
méně než Saša. Ivanin výsledek byl přesně 
v polovině mezi Majčiným a Zuzčiným. 
Určete, kolik stran přečetla jednotlivá 
děvčata. 

              Eva Kovářová 

„DYSLEKTICKÁ OLYMPIÁDA“ 
Cíle projektu: 
1. Umožnit dětem se střední a mírnou 

mírou podpůrných opatření (integro-
vaní, dyslexie) prožít školní úspěšnost. 

2. Zapojit děti mladšího školního věku do 

běžných dopravních situací. Zdůrazňo-
vat nutnost bezpečného chování a dodr-
žování pravidel silničního provozu. 

3. Podporovat děti k ochraně zdraví 
a životního prostředí. 

V čem se soutěžilo: 
1. stanoviště ZELENÁ 

- přírodovědná stezka parkem, pozná-
vání rostlin, živočichů (Lesy ČR)   
- hmatové pytlíčky (NP Podyjí) 
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2. stanoviště MODRÁ 
- netradiční sportování (skok v pytli, hod 
na cíl) 

3. stanoviště ŽLUTÁ 
- matematika (násobilka) 
- vyjmenovaná slova (interaktivní tabule) 

4. stanoviště ČERVENÁ 
- ošetření zranění, poskytnutí první po-
moci (zaměstnanci nemocnice Znojmo) 

5. stanoviště ČERNÁ 
- dopravní test + jízda na kole (Policie ČR) 

V úterý 20. května 2014 se konal šestý 
ročník Dyslektické olympiády. Akce byla 
určena pro integrované a zohledňované 
žáky 1. stupně. Projekt byl zaměřen na pod-

poru školní úspěšnosti, ochranu zdraví, 
ochranu přírody, dopravní výchovu a ne-
tradiční sportování. Na děti čekal přírodo-
vědný a matematický kvíz a své dovednosti 
mohly předvést na dopravním hřišti. Sou-
těže se zúčastnilo 18 družstev z okolních škol 
a ze Znojma. 90 žáků si změřilo své síly ve 
vědomostních znalostech i sportovní zdat-
nosti. Vítězný pohár za první místo si odvezlo 
družstvo ze ZŠ Pražská. Nebylo poražených, 
zvítězil každý, kdo bojoval. Odměnou 
bojovníkům z prvního stupně základních 
škol byla zlatá medaile i věcné ceny. 

Velké poděkování patří všem sponzorům, 
za organizační podporu, finanční a věcné 
dary. 

Sponzoři akce: město Znojmo, městys 
Blížkovice, Stabo MB, s.r.o. Billa spol. s.r.o. 

Poděkování patří i Policii Vranov, Znojmo, 
NP Podyjí, Lesům ČR., pracovnicím 
nemocnice Znojmo.

Jelikož nám letos přálo počasí, doufáme, 
že se akce líbila a všichni zúčastnění odjížděli 
s pocitem příjemně stráveného soutěžního 
dne. Menší prodleva při čekání na 
doprovodný program ukázky výcviku psů 
byla jistě vykompenzována zajímavým a pou-
tavým programem. 

Těšíme se na další ročník dyslektické 
olympiády. 
 

 Radka Vicanová a Hana Makovičková – 
organizátorky akce

Matematický klokan 2014
Matematický klokan je mezinárodní matematická soutěž. Náplní soutěže je 

řešení logických úloh. V letošním roce se naše škola opět zapojila do této soutěže 
v kategoriích Cvrček a Klokánek.

V kategorii Klokánek se z celkových 11 444 řešitelů Jihomoravského kraje 
podařilo dosáhnout plného počtu bodů pouze 16 z nich a naše žákyně 4. třídy Eliška 
Pipalová se svým ziskem 120 bodů zařadila mezi ně. Blahopřejeme a přejeme ještě 
další, nejen matematické úspěchy.

                Jaroslava Hápová
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Den Země 22. 4. 2014

Motto: Na stejné zemi co my bydlí tu 
s námi stromy …….                    

V jednotlivých třídách i družinách na 
prvním stupni proběhl projektový den 
Stromy kolem nás. Programy byly zaměřeny 
na stromy z našeho okolí. Žáci plnili různé 
vědomostní úkoly, malovali, zpívali, řešili 
hádanky, pracovali s textem, encyklo-
pediemi a internetem. Důležitým bodem 
programu byly delší vycházky do okolí školy. 
Zde se žáci věnovali pozorování, sběru 
rostlinného materiálu, fotografování, 
mapování stromů či práci na školní zahradě. 
Den Země jsme zakončili společnou 
výstavkou.   

                Miloslava Dancingerová 

Mc Donald́s Cup 
Mc Donald´s Cup je fotbalová soutěž pro 

týmy mladších žáků, zapojit se však mohou i 
děvčata. Do letošního 17. ročníku této 
soutěže jsme přihlásili žáky 1. – 3. třídy, 
s posilou z MŠ. Fyzickou a taktickou přípravu 
zajistili trenéři blížkovické fotbalové 
přípravky. Krásné červenočerné dresy pro 
školní mrňousky zakoupilo SRPŘ při ZŠ 
Blížkovice. Oběma organizacím děkuji za 
spolupráci. 

Okrskové kolo se konalo na hřišti 
s umělou trávou v Jevišovicích ve čtvrtek 24. 
dubna 2014. Utkala se vzájemně v systému 
tzv. „každý s každým“ družstva základních 
škol Jevišovice, Kravsko, Přímětice, Blížko-
vice a ZŠ Pražská Znojmo. Naši hráči se 
nenechali zakřiknout handicapem výškové 
převahy soupeřů a vrhli se do souboje ze 
všech sil. Hráli tři zápasy vždy 2 x 12 minut. 
Rozhodčí však do prvního zápasu vhodil míč 
špatné velikosti a ten byl pro malé kopačky 

nepřekonatelný. Další utkání už se hrála s menším míčem, ale to zase pomalu docházely 
síly. Prostě tentokrát chybělo fotbalové „štěstíčko“.

Hoši však načerpali cenné zkušenosti a zjistili, že bez poctivého tréninku to prostě 
nepůjde.

Hana Makovičková

ZEMĚPISNÁ OLYMPIÁDA 2014
V letošním roce jsme se zúčastnili každoroční soutěže, a to zeměpisné olympiády. Na okresní kolo 

olympiády se připravovali dva žáci- v kategorii A postupila Eliška Juranová a v kategorii B Ondřej Kříž. 
V průběhu školního roku žáci získávali nové znalosti a prohlubovali si své vědomosti. Oba se intenzivně 
přípravovali individuálně přibližně 2 měsíce. Témata kategorie A byla planetární geografie a kartografie, 
v kategorii B Amerika, Afrika, Austrálie. Olympiáda se skládá ze tří částí - práce bez atlasu, práce 
s atlasem a praktická část zaměřená na čtenářskou gramotnost. Oba žáci prokázali vynikající vědomosti. 
Ondřej Kříž se umístil na krásném 5. místě.

Alena Trochtová 

Projekt ROPA 
Jako každým rokem si v předmětu chemie 

žáci 9. třídy osvojují téma „Ropa“ takzvaným 
projektovým vyučováním. První část 
realizace projektu znamená, že pro žáky bylo 
připraveno 9 témat, která si deváťáci 

jednotlivě vylosovali. Dalším krokem bylo 
vyhledávání informací z různých zdrojů, 
vytvoření počítačové prezentace a vytvoření 
plakátu na nástěnku. Závěrečnou a nejdů-
ležitější fází bylo zvládnutí vlastního ústního 

výkladu problematiky před spolužáky. Žáci 
nad projektem trávili čas v hodinách chemie, 
informační technologie i při domácí 
přípravě.

V následujících vyučovacích hodinách 
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chemie jednotliví žáci předávali spolužákům 
informace, které si osvojili. Žáci byli 
seznámeni s chemickým složením ropy, 
místech a způsobech těžby, dopravě ropy, 
systému zpracování v atmosférické a 
vakuové koloně, pojmem frakční destilace 
i dvou teoriích vzniku ropy. Pro mnohé byl 
novinkou obor chemie, který se zabývá 
rafinací ropy – petrochemie s petro-
chemickým průmyslem v naší zemi. 
Nejpůsobivější byly prezentace o příčinách 
a důsledcích ropných havárií – žáci si dali do 
nových souvislostí ekologické katastrofy, 
o nichž se dozvídají v médiích.

Poslední nedílnou součástí projektové 
práce bylo hodnocení projektu. Žáci si vypl-
nili krátký dotazník, který mapoval nejen 
získané znalosti, ale i praktické pracovní 
poznatky z průběhu projektu. Všem žákům 
se tento typ výuky líbil, mnozí si však 
uvědomovali i negativa vyplývající z velkého 
množství informací a časové náročnosti. 
Celá třída by ráda do konce roku absolvovala 
ještě nějaký výukový projekt, nejobtížnější 
většině žáků připadlo prezentování 

informací před spolužáky. Tato zkušenost se 
jim ovšem zúročí při veřejné prezentaci 
ročníkových prací na konci školního roku

Letos jsme zakončili celý projekt 
edukativní hrou Těžba ropy v Severním moři. 
Třída se rozdělila do 4 skupin, vylosovala se 
barva pro skupinu a rozdělily se role – 
nejdůležitějšími činiteli byl finanční 
manažer a ředitel. Každá skupina – „firma“- 
si v první fázi zvolila název, posléze se shodla 
podle mapy na oblasti, kterou „zakoupí“. 
V dalším kole se zjistilo, zda se v dané lokalitě 
ropa nachází a v kladném případě začala 

stavba ropovodu k nejbližší rafinérii. Stavbu 
ropovodu mohou kladně či záporně 
ovlivňovat nahodilé události, vylosované 
zástupcem skupiny (poškození vrtné plošiny 
zemětřesením, finanční problémy spole-
čnosti, ekologická havárie a její odstraňo-
vání). Rafinovaná ropa byla prodána podle 
kurzu měny, který byl náhodně vylosován. 
Vyhráli Filip Šnejdar a Dominik Turek, jejich 
imaginární zisk byl 706 milionů dolarů.

       Martina Křížová, vyučující chemie

Díky Recyklohraní ušetřila naše škola životnímu prostředí řadu surovin
Program Recyklohraní nejenže vzdělává 

a motivuje žáky v oblasti ekologie, ale 
přináší také možnost přímo přispět 
k ochraně životního prostředí. Žáci i škola 
samotná v rámci projektu odevzdávají 
k recyklaci vysloužilé spotřebiče. Následné 
informace vycházejí ze studií neziskové 

společnosti ASEKOL, která pro nás zajišťuje 
sběr a recyklaci vytříděných elektrozařízení.

Z  Certif ikátu Environmentálního 
vyúčtování společnosti ASEKOL vyplývá, že 
naši žáci v loňském roce vytřídili 6 televizí, 
2 monitory a 333,00 kg drobných 
spotřebičů. Tím jsme uspořili 9,29 MWh 

elektřiny, 597,18 litrů ropy, 37,10 m³ vody 
a 0,23 tun primárních surovin. Navíc jsme 
snížili emise skleníkových plynů o 1,81 tun 
CO2 ekv., a produkci nebezpečných odpadů 
o 7,58 tun. A to je určitě cesta správným 
směrem.

Eva Valová, ředitelka školy

Den matek
Kdo v neděli 11. května odpoledne zavítal do blízkosti základní školy, 

mohl slyšet zpěv, recitaci, rytmické podupávání, potlesk. 
Žáci školy se rozhodli oslavit svátek maminek společnou besídkou. Jako 

dárek secvičili tanečky, básně, zazpívali písničky. Nechyběl ani doprovod 
na hudební nástroje. Všechna sedadla v sále i na jevišti byla obsazena do 
posledního místečka. Když na závěr žáci 4. třídy rozjeli rokenrol, přidali se 
k nim všichni účinkující a volné místo v sále i na jevišti by nikdo nenašel.

Za své vystoupení byli žáci odměněni potleskem a velkou pochvalou. 
Věřím, že jsme všichni strávili příjemné odpoledne.

Velké poděkování patří všem účinkujícím za jejich snahu a píli, kterou 
projevili nad rámec svých školních povinností. 

             Radka Vicanová
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Konverzační soutěž v cizím jazyce
14. května 2014 se naši žáci poprvé 

zúčastnili nového typu soutěže pro úplné 
základní školy okresu Znojmo na téma: 
Pojďte s námi strávit volný den (zájmy, 
záliby, koníčky). Soutěž pořádala ZŠ a MŠ, 
Znojmo, Pražská. ZŠ a MŠ Blížkovice 
reprezentoval i  nejkomunikativnější  
angličtináři Ondřej Bartoš (9. tř.) a Ondřej 
Kříž (7. tř.).

Výkony posuzovala tříčlenná hodnotící 
komise z řad učitelů, předsedou komise byl 
nezávislý odborník na cizí jazyk. Obecenstvo 
tvořili žáci školy, ostatní soutěžící a 
doprovod soutěžících. Každá soutěžní 
dvojice měla připravenou obrazovou 
prezentaci na téma: „Pojďte s námi trávit 
volný den“ v programu Power Point, popř. 
v jiném běžném prezentačním programu, 
kterou okomentovala v angličtině. Soutěžící 
bezprostředně reagovali na dotazy členů 
hodnotící komise. Prezentace byly tvořeny 
pouze obrazovým materiálem (bez psaného 

komentáře, pouze s nadpisy), délka 
prezentace byla v rozsahu 7 – 10 minut a 
dalších cca 5 minut bylo věnováno dotazům 
komise. Porota hodnotila slovní zásobu, 
výslovnost, schopnost reagovat na dotazy 
jednotlivých členů poroty.

Ondřejové v prezentaci  hovoři l i  
o cestování, místech, která navštívili, 
hudbě, knihách, dirty bikingu a geo-
cachingu. Jejich výkon v anglickém jazyce 
byl výborný, přesto se neprosadili 
v konkurenci jiných škol, které na podobné 
soutěži byly již v minulých ročnících. Porotu 
zaujalo především vystoupení tanečnic 
s ukázkou latinsko-amerických tanců 
a streetdance, dvojice z Jevišovic, která 
sehrála scénku o koníčcích od pískoviště až 
po 9. třídu a kamarádky, které výklad 
prokládaly nahrávkami z Youtube monito-
rujícími jejich volnočasové aktivity.

Konverzační soutěž tedy zůstává výzvou 
pro příští rok – kromě skvělé angličtiny jde i 

o nápady, jak „prodat“ svůj výkon. 
Potěšitelné je, že úroveň anglického jazyka 
našich žáků byla naprosto v souladu 
s ostatními soutěžícími – celé dopoledne 
zněla pouze angličtina a všichni jsme se při 
sledování ostatních soutěžících velmi dobře 
bavili. Oběma Ondřejům děkuji za 
reprezentaci naší školy v okrese, vzornou 
přípravu a pěkný výkon.

       Martina Křížová, vyučující AJ

Naše škola je zapojena do projektu Ovoce a zelenina do škol. 
Program probíhá pod záštitou Ministerstva zemědělství 
a Státního zemědělského intervenčního fondu. V rámci tohoto 
projektu získávají žáci 1. stupně dotované ovoce a zeleninu 
zdarma. Snaha o vytvoření správných stravovacích návyků, 
zlepšení zdravotního stavu dětí a boj proti obezitě prolíná všemi 
vyučovacími předměty. Jak vidíme na fotografiích, ovoce 
a zelenina jsou nedílnou součástí svačin žáků 2. třídy. Namalovali 
jsme také obrázky do soutěže Víš, co jíš?

Miloslava Dancingerová

Výročí mateřské školy Blížkovice
Z historie
Mateřská škola v Blížkovicích byla 

založena roku 1940. Žádné záznamy a zápisy 
do kroniky z této doby ale nebyly vedeny.

V průběhu školního roku 1953/54 byla 
mateřská škola přemístěna do nové budovy 
u základní školy.

Samostatná kronika mateřské školy je 
vedena od roku 1963. Do mateřské školy 
bylo zapsáno 60 dětí ve dvou třídách. Provoz 
školy byl v zimním období od 7,15 do 17 
hod. a v létě od 7 do 18 hod. Škola byla 
vybavena základním zařízením pro pobyt 
dětí. Teplá voda se musela přinášet ze ZDŠ, 
bojler na ohřev vody byl do jídelny zaveden 
až v roce 1968. 

V roce 1970 k MDD byla školní zahrada za 
pomoci rodičů vybavena lavicovými 
houpačkami, kovovou průlezkou, kmenem 
na cvičení, pneumatikovými průlezkami a 
kolotočem. Od ONV dostala škola darem 
kyvadlovou houpačku a železnou zahrádku s 
bazénem.

Ve školním roce 1970/71 tesaři JZD 
postavili zahradní besídku a ONV darovalo 
hrazdu a houpačku. Z rozpočtu MNV byly 
pořízeny šatnové skříňky.

V následujícím školním roce 1971/72 
byly vybaveny nábytkem obě třídy.

7. 7. 1978 bylo započato s adaptací 
budovy MŠ - nástavba prvního patra.

V roce 1979 byl prodloužen provoz MŠ od 

6,45 do 17 hod. Vrcholily stavební práce při 
rekonstrukci MŠ. Pokládalo se PVC, 
malovala se celá budova, natírala se okna, 
dveřní rámy apod. Na úklidových pracích se 
podíleli členové společenských organizací 
NF, žáci a učitelé ZDŠ, učitelky a provozní 
zaměstnankyně mateřské školy.

7. 12. 1979 byla mateřská škola 
slavnostně otevřena. Stavební práce ale 
ještě nebyly dokončeny a pokračovaly až do 
dubna 1980. 

11. dubna 1980 se MŠ přestěhovala do 
nově upravené budovy.

V roce 1982 byl do MŠ zaveden telefon, 
ONV daroval škole pianino Petroff. 

Ve šk. roce 1985/86 byly třídy vybaveny 
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novým nábytkem, herny pokryty koberci. 
V šatnách bylo položeno nové PVC a 
instalovány nové skříňky. Byly dokončeny 
práce na schodišti – PVC a dřevěné obložení.

Školní rok 1989/90 přinesl změny nejen v 
životě naší republiky, ale i v oblasti školství. 
MŠMT vypracovalo návrh modelu metod a 
forem práce, struktury a organizace 
mateřských škol a jejich řízení.

Ve školním roce 1990/91 v souvislosti se 
sametovou revolucí v listopadu 1989 
pokračovaly změny ve školství. Velký vliv na 
chod a práci mateřských škol měl Zákon o 
státní správě a samosprávě ve školství. Od 
roku 1990 probíhaly převody závodních i 
družstevních mateřských škol do státní 
správy. 

V roce 1996 byla v budově MŠ 
vybudována kotelna, v prázdninových 
měsících zaveden zemní plyn a výměna 

bojlerů na teplou vodu.
Hlavní události a změny ve 21. století:
Od 1. 1. 2003 musí mít všechny školy 

právní subjektivitu. Dochází ke slučování 
škol. I naše mateřská škola byla spojena s 
místní základní školou. 

V době letních prázdnin v roce 2006 byla 
v celé budově vyměněna okna.

V následujícím roce 2007 v červenci a 
srpnu se uskutečnila rekonstrukce topení se 
záměrem zlepšit teplotní pohodu v budově.

V září 2007 proběhla rekonstrukce 
zahrady. Byly nainstalovány nové průlezky, 
houpačky, skluzavky, šplhací síť, malá 
hrazda, kreslicí tabule, pružinová houpadla, 
dřevěný vlak, stoly a lavice na sezení.

V červnu 2011 byly při rekonstrukci v ZŠ 
zařízeny toalety i pro děti MŠ. V době letních 
prázdnin byla třída ŠD I. vybavena nábytkem 
pro děti mateřské školy. 

Od září 2011 byla navýšena kapacita MŠ 
na 70 dětí. Dvě třídy jsou umístěny v budově 
MŠ, jedna třída pro nejstarší děti je 
dopoledne ve třídě ŠD I. v Základní škole.

V červnu 2013 začala velká rekonstrukce 
téměř celé MŠ. Netýkala se pouze leháren, 
šaten a kanceláře. Byly zrenovovány 
podlahy, rekonstruovány toalety a 
umývárny. Třídy, herny, jídelny a kuchyňky 
byly vybaveny novým nábytkem, prostory 
byly nově vymalovány. Rekonstrukce byla 
zakončena zateplením celé budovy.

Ředitelky mateřské školy:
1963 – 1970 Marie Fousová provdaná 

Svobodová
1970 – 1972 Božena Křivánková
1972 – 1979 Alena Krylová
1979 – 1984 Hana Havlínová provdaná 

Štěpánová
1984 – 1996 Marie Nováková
1996 – 2002 Helena Krejčí
2002 – 2005 Marie Bernardová
2005 – dosud Mgr. Eva Valová

Mateřská škola 
Naše školka je barevná po celý rok – 

máme spoustu barevných hraček, barevný 
nábytek, barevné chodby. Děti jsou z no-
vého zařízení a barevného prostředí 
nadšené. 

V letošním školním roce dochází do ma-
teřské školy 70 dětí z Blížkovic a blízkého 
okolí.

Třída I. Krtečci: 28 dětí ve věku 4 – 7 let, 
vyučující Jana Pospíchalová, Dana Jelínková, 
asistentka pedagoga Anna Bloudíčková

Třída II. Medvídci: 27 dětí ve věku 3 – 4 
roky, vyučující Radka Daňhelová

Třída III. Sovičky: 15 dětí ve věku 5 – 7 let, 
vyučující  Jana Sobotková, asistent 
pedagoga Tomáš Řeřucha

Výchovně vzdělávací práce s dětmi 
probíhá dle školního vzdělávacího 
programu „Všichni za jeden provaz při 
poznávání šťastného světa“. Pro tento 
školní rok jsme zvolili téma: „Školka plná 
zábavy, třídy plné pohody“.

Průvodce školním rokem 2013/2014
Školní rok jsme zahájili v pondělí 2. září 

2013. Byl to pro nás všechny významný den, 
protože jsme děti vítali v novém prostředí 
z re ko n st r u o va n é  m ate řs ké  š ko l y.  
Odpoledne se konalo slavnostní otevření 
MŠ s prohlídkou školy pro veřejnost. Děti se 
bavily při zábavném pořadu „Tetiny“, který 
pořádalo Sdružení přátel MŠ. 

Mateřská škola je ideální prostředí pro 
rozvoj dětské řeči a komunikace. Během 
celého dne formou hry rozvíjíme slovní 
zásobu a vyjadřovací schopnosti dětí. Každý 
den dětem čteme po obědě při odpočinku. 
Dětem s vadami výslovnosti je věnována 

logopedická prevence.
V září jsme se přivítali s novými 

kamarády. Rána bývala někdy slzavá zvláště 
u těch nejmenších dětí. Kromě stesku po 
mamince se děti potýkaly se samostatným 
oblékáním a dalšími záludnostmi každo-
denních úkonů v oblasti sebeobsluhy a 
osobní hygieny. Už po prvních dnech bylo 
jasné, že někteří chlapci a děvčátka jsou 
hned s každým kamarádi, zatímco jiní si 
hledají vztah k novým tvářím mnohem 
pomaleji. Po překonání počátečních obtíží si 
děti s učitelkami v každé třídě stanovily 
pravidla soužití, aby se zde každý cítil 
bezpečně a spokojeně. Děti si tím vytváří 
sociální dovednosti k rozlišování dobrého a 
špatného chování a k respektování druhých.

 V říjnu děti formou her, experimentů a 
pokusů poznávaly okolní svět všemi smysly. 
V předškolním věku jsou děti velmi zvídavé a 
mají zájem o poznávání všeho nového, často 
si ani neuvědomují, že se učí. V MŠ nás 
navštívil pan Hořák ze záchranné stanice 
IKAROS s naučně vzdělávacím pořadem 
o zvířatech a dravých ptácích. Děti se 
seznámily s živými zvířaty, která si mohly 
i pohladit. V sále ZŠ jsme navštívili divadelní 
představení.

V dalším podzimním měsíci – listopadu 
se děti seznamovaly s vlastním tělem, 
poznávaly, co zdraví prospívá a co mu škodí. 
Také jsme tento měsíc tancem a soutěžemi 
společně přivítali svatého Martina, i když na 
bílém koni letos nepřijel.

S čekáním na první sníh se rychle 
přiblížila doba adventu. V neděli 1. prosince 
děti zpívaly na náměstí při rozsvěcování 

vánočního stromu. Měsíc prosinec byl 
časem radosti, veselosti, zvyků, tradic a 
očekávání. Dětem naděloval Mikuláš 
i Ježíšek. Nejstarší děti jely na první 
předplacené představení do divadla ve 
Znojmě. V novém roce 2014 děti navštívily 
ještě další čtyři představení.

 V lednu jsme čekali kouzla paní zimy. Ta 
letošní ale měla velmi malou sílu a dětská 
očekávání tak nesplnila. Předškolní děti 
čekal důležitý úkol – zápis do 1. třídy ZŠ. Na 
tento významný okamžik se děti připravují 
soustavně, každodenně po celý školní rok. 
Budoucí „školáci“ pracují v samostatné 
skupině,  kde společně řeš í  úkoly  
náročnějšího charakteru a upevňují si 
návyky potřebné pro budoucí život v ZŠ. Učí 
se samostatnosti, schopnosti vyhodnotit co 
nejlépe situaci a rozhodnout se, přiměřené 
soustředěnosti a pozornosti, důslednosti 
v dokončení své práce, nutnosti reagovat na 
pokyn učitelky. Úspěšné přípravě dětí na 
tento důležitý úsek jejich života – vstup do 
1. třídy ZŠ - napomáhá i dobrá spolupráce 
učitelek MŠ a ZŠ. Předškoláci také získávají 
zkušenosti a dovednosti při hře na flétnu.

Únor byl měsícem smíchu a zábavy. 
Sdružení přátel MŠ připravilo dětský 
karneval v sále ZŠ. Pro děti bylo připravené 
odpoledne plné her, tance a zábavy, 
odměny a bohatá tombola. 

V březnu jsme přivítali jaro, pozorovali 
jsme počasí a změny v přírodě v souvislosti 
s ročním obdobím.

Duben byl měsícem tradic a svátků: 
Velikonoce, Den Země, čarodějnice. Před 
svátky  jara  dět i  h ledaly  v  parku 
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velikonočního zajíčka. Tuto akci pořádalo SP 
MŠ. Praktickými činnostmi děti získávaly 
zkušenost s péčí o Zemi tříděním odpadu. 
Čarodějnický rej si děti tancem a soutěžemi 
užily na zahradě. V MŠ děti zhlédly divadelní 
maňáskové představení „Polepšený vepřík“.

V květnu přišlo s rodiči 17 nových dětí 
k zápisu do MŠ. Tento měsíc jsme se 
věnovali dopravě. MŠ navštívila zástupkyně 
vedoucího strážníka Městské policie 

z Moravských Budějovic paní Hana Nixová. 
Děti se seznámily s náplní práce policie, 
připomněly si bezpečné chování v doprav-
ním provozu a prohlédly si pracovní nástroje 
policistů. 

I v měsíci červnu nás čeká několik akcí: 
oslava Dne dětí, Školková sportovní 
olympiáda, výlet pro předškoláky, malování 
na trička, rozloučení s předškoláky a školním 
rokem, blížkovické slavnosti.

Školní rok utekl jako mávnutím 
kouzelného proutku a my všichni se už 
těšíme jaké nové prožitky nám přinese ten 
následující.

Cílem mateřské školy je všestranný 
a přirozený rozvoj dítěte. K jeho naplnění 
nabízíme dětem velké množství zážitků, 
podnětů a činností. Myslíme si, že jdeme 
správným směrem ve prospěch všech dětí.

Atletika
Dubnové sluníčko vylákalo na hřiště také 

atlety. První soutěž, které jsme se zúčastnili, 
byl okresní přebor na dráze žákovských a 
juniorských kategorií. 15. dubna vběhli na 
stadion ve Znojmě starší žáci, žákyně, junioři 
a juniorky. Diplom za 1. místo si přivezli Filip 
Šnejdar ve skoku dalekém, Nicole 
Jenerálová ve skoku vysokém a Martin 
Hochman ve vrhu koulí. Martin zároveň 
výkonem 13,47 m překonal rekord školy. 

Druhé místo získal Filip Šnejdar ve skoku do 
výšky. Bronzoví skončili Libor Říha (dálka, 
1500m), Sabina Pikolonová (výška), Nicole 
Jenerálová (dálka). Těsně před stupni vítězů 
stanuli Nikola Česneková a Mirka Šváchová 
(vrh koulí), Jaroslav Pokorný (dálka, 
1500 m), Dominik Turek (1500 m), Hana 
Lujcová (100m) a Michaela Samková 
(výška).

7. května nastoupili k atletickému 

zápolení mladší žáci a žákyně. Obrovskou 
radost ze zlaté medaile v běhu na 150 m měl 
Ondřej Procházka. Stříbrnou medaili si na 
krk pověsili Daniel Tříletý za běh na 600 m a 
Denis Dobrovolný za hod kriketovým 
míčkem. Bronz vybojovali Denis Dobrovolný 
(sprint), Kateřina Vláčilová (150 m), Tomáš 
Fiala (dálka) a Stanislav Hladík (kriketový 
míček). 

Hana Makovičková

Biologická olympiáda
Tato vědomostní soutěž byla v letošním školním roce 

zaměřena na barvy a světlo v přírodě. Od října loňského 
roku se zapojení žáci a žákyně začali připravovat na školní 
kolo, které se odehrálo 10. ledna 2014. Při něm si všichni 
ověřili, že téma je sice velmi zajímavé, ale že nás všechny 
čeká ještě hodně studia a výzkumných úkolů. Abychom 
přípravu nepodcenili, uspořádali jsme i pro ostatní žáky 
školy soutěž v poznávání rostlin, živočichů, nerostů 
a hornin. Podařilo se sestavit sbírku 70 druhů rostlin 
včetně lišejníků, mechů a kapradin, dále 60 druhů 
živočichů a 30 kamenů. Exponáty byly většinou 
skutečné, u živočichů jsme využili vycpaniny z kabinetu, 
obrázky nebo mikroskopické preparáty. Žáci byli 
překvapeni z toho, jak vypadá veš a blecha, kolik druhů 
hmyzu se kolem nás pohybuje, jak těžké je rozeznat 
ptáky z řádu dravci, že kopřiva kvete nebo že se dají 
rozlišit stromy jen podle větvičky s pupeny.
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L a b o rato r n í  v ýz ku m  b y l  p ř í m o  
kouzelnický. Výluhy z různých červených a 
modrých plodů jsme postupně kapali do 
vody, octa a uhličitanu sodného. Zkumavky 
postupně měnily barvu z červené na 
modrou, fialovou a dokonce i zelenou. 

Druhý laboratorní úkol souvisel s 
korunovačními klenoty a zjistili jsme při 
něm, jaké drahokamy byly při jejich výrobě 
použity, jakou mají barvu, tvrdost a odkud 
pocházejí. 

Do okresního kola byla vyslána v dubnu 

vzorně připravená děvčata Gabriela 
Březinová a Štěpánka Zbytovská ze 6. třídy a 
Eva Bořecká s Veronikou Karalupovou z 9. 
třídy. Tentokrát pro nás v tvrdé konkurenci 
studentů víceletých gymnázií zbyla v obou 
kategoriích 8. a 9. místa, což je velký úspěch.

Hana Makovičková

Gymnastika
Již druhým rokem se 5. 4. 2014 

v tělocvičně základní školy uskutečnila 
přehlídka gymnastických dovedností. 
Představili se cvičenci a cvičenky ve všech 
kategoriích žákovských i juniorských. 
Všichni nejprve předvedli různé výskoky a 
přeskoky, tentokrát přes švédskou bednu. 
Potom hoši zacvičili na kruzích a děvčata 

postupně podle věku na lavičce, na nízké 
kladince nebo na kladině. Rozdílnou úroveň 
mělo i cvičení na hrazdě. Jednoduchou 
akrobatickou řadu předvedli mladší 
gymnasté, o závěrečný vrcholný zážitek se 
postarali junioři, když do svých sestav 
zařadili přemety a salta. Romantickou 
tečkou celého sobotního dopoledne se staly 

sestavy juniorek, které oslnily lehkostí, 
rozsahem pohybu a ohebností těla. 
Odměnou všem byl nejenom srdečný 
potlesk rodičů a hostů, kteří se v hledišti 
sešli v hojném počtu, ale i sladkost a 
především medaile na krku, které věnovala 
asociace Sport pro všechny. 

Hana Makovičková

Pohár rozhlasu
Druhou významnou soutěží atletické sezóny je 

Pohár rozhlasu. Letos se po delší době podařilo 
sestavit družstvo mladších žákyň ve složení Sabina 
Pikolonová, Kateřina Vláčilová, Eliška Juranová, 
Tereza Zigová, Aneta Březovská, Natálie Kocábová, 
Erika Roudnická a Natálie Plačková. Děvčata se 
prozatím tzv. otrkávala, ale pokud jim vydrží elán a 
chuť, mohou v příštích letech sbírat medaile. 

To chlapci z 8. a 9. třídy jsou již „staří 
harcovníci“. Svoje atletické předpoklady a 
zkušenosti zúročili prvním místem v okresním 
kole, které jim zajistilo postup do krajského kola 
v Břeclavi. Zásluhu na tom mají vynikající výkony 
Filipa Šnejdara ve skoku dalekém a vysokém, 
Martina Hochmana ve vrhu koulí a sprintu, Aleše 
Procházky v běhu na 1 500 m, ale i slušné výkony 
Jaroslava Pokorného ve skoku do výšky a v běhu na 
1 500m, Dominika Turka i Dominika Dvořáka ve 
skoku dalekém a sprintu. Rovněž vzorné předávky 
při štafetě 4 x 60 metrů se podílely na vítězství a 
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obrovské radosti.
V krajském kole, které se konalo 20. 

května, se dala předpokládat silná 
konkurence. A také byla. Soutěže se 
zúčastnily převážně městské školy. Ze dvou 
probojovaných vesnických škol byla ta naše 

nejmenší, co do počtu žáků. Naši borci se 
však nezalekli a bojovali, seč jim síly stačily. 
Někteří si vytvořili osobní rekordy, 
především ve skoku do výšky a celkový 
počet bodů za celé družstvo jsme navýšili o 
100 bodů oproti okresnímu kolu. Jen trochu 

lituji, že po odchodu těchto chlapců 
budeme dlouho čekat na to, jestli atletice 
zůstanou věrné děti z prvního stupně. Jinak 
prostě „nebudou lidi“.

Hana Makovičková

Den Země pro II. stupeň – výsadba keřů a úprava školní zahrady
Pro školní  rok 2013/2014 jsme 

naplánovali téma Dne Země – Vše o stro-
mech. Žáci prvního stupně plnili své úkoly 
přesně na Den Země - 22. dubna. 
Z organizačních důvodů a z důvodu nepřízně 
počasí byly pracovní aktivity pro žáky 6. – 9. 
ročníku přesunuty na pondělí 2. 6. 2014.

Úkolem šesťáků bylo urovnat plochu 
mezi budovou školy a nově vzniklým 
ovocným sadem. Všechny posbírané 
kameny žác i  použ i l i  k  dorovnání  
p o d h ra b o v ýc h  d e s e k  p o d  n o v ý m  
oplocením. Sedmáci ošetřovali túje, které 
byly vyklestěny ze spárů různých náletových 
dřevin, okopány a zasypány mulčovacím 
materiálem. Zdatní hoši z osmé třídy 

rozhrnovali kamenitý svah, oddělovali 
kameny od hlíny a rozváželi ji do různých 
terénních nerovností. Děvčata si zase vzala 
na starost záhon s dýněmi a melouny, 
okopání a ošetření ovocných stromů.

Deváťáci se nejdříve vydali na „lov“ 
vrbových proutků a následně založili 
vrbičkový altán. Kolem tohoto altánu potom 
všichni žáci se svými učiteli vysadili asi 200 
keřů do tvaru spirály, která bude sloužit jako 
jednoduché bludiště. Všem zúčastněným 
žákům byla udělena pochvala za aktivní 
přístup při práci na školní zahradě v rámci 
projektu Den Země.

V celku je možno zkonstatovat, že žáci 
pracují na rekonstruované zahradě rádi, 

oceňují nové oplocení a těší se na budoucí 
přírodní učebnu, na kterou škola obdržela 
finanční příspěvek v hodnotě 50 000,- Kč od 
Lesů ČR.

Poděkovat bychom chtěli také starostce 
obce a zastupitelům, kteří celou akci 
podporují, a zaměstnancům městyse za 
spolupodíl na pracích na školní zahradě. 
Velký dík patří Ing. Josefu Dancingerovi, 
zastupiteli obce, který zajistil rostlinný 
materiál, poskytl odborné rady a také sám 
přiložil ruku k dílu.

Finanční záštitu nad celou revitalizací 
zahrady jsme získali z revolvingového fondu 
Ministerstva životního prostředí.

 Eva Valová, Hana Makovičková

Plavání
I v letošním školním roce se naše škola účastní plaveckého 

výcviku v zrekonstruovaném plaveckém bazénu ve Znojmě. Na 
plavání jezdí žáci 3. tř., 4. tř. a 5. tř. v celkovém počtu 57 žáků. Cílem 
plaveckého výcviku je zábavnou a pestrou formou s mnoha 
herními prvky děti seznámit s vlastnostmi vody, s různými 
nadlehčovacími pomůckami umožňujícími pohyb ve vodě, 
pokročilejší děti učit základním plaveckým dovednostem 
(splývání, lovení předmětů, správná technika plaveckého způsobu 
prsa a znak) až po plavání bez nadlehčovacích pomůcek. Hlavním 
cílem je naučit děti během kurzu co nejvíce plaveckých 
dovedností. I když občas dostanou řádně do těla, po celou dobu 
výcviku je kladen veliký důraz na psychickou pohodu dětí.

           Radka Vicanová
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SDRUŽENÍ RODIČŮ MATEŘSKÉ ŠKOLKY V BLÍŽKOVICÍCH POKRAČUJE
 V POŘÁDÁNÍ FARMÁŘSKÝCH TRHŮ V BLÍŽKOVICÍCH I V TOMTO ROCE

Myšlenka pořádání farmářských trhů 
v Blížkovicích vznikla u paní Franekové, 
která se inspirovala u pořadatelů z Kravska. 
Paní Franeková byla do loňského roku 
předsedkyní Sdružení přátel mateřské školy 
v Blížkovicích (SPMŠ) a v tomto viděla další 
možnost výdělku, určenou pro naše 
nejmenší spoluobčánky navštěvující zdejší 
mateřskou školu. 

K pořádání takové akce bylo v první řadě 
zapotřebí schválení žádosti o bezplatném 
pronájmu náměstí zastupitelstvem městyse 
Blížkovice pro tuto neziskovou organizaci. 
Dalším úkolem v roli pořadatelů této akce, je 
neustálé vyhledávání nových prodejců a 
udržení těch, co se k nám už po několikáté 
vrací. Následně je nutné vytvořit informační 

plakát, který se rozváží do okolních obcí a 
měst, abychom pro prodejce zajistili 
potenciál pro dostatečně vysokou tržbu, a ti 
se k nám pak rádi vraceli. Pro občany 
B l í ž ko v i c  z a j i š ť u j e m e  d i s t r i b u c i  
zjednodušeného informačního letáčku 
přímo do schránek. V den konání akce se 
snažíme zajistit co nejpříjemnější zázemí jak 
pro prodejce, tak pro návštěvníky trhů.

První farmářské trhy se uskutečnily dne 
23. 3. 2013 a poté se opakují ve frekvenci 3x 
až 4x ročně. Prozatím poslední farmářské 
trhy byly dne 29. 3. 2014 a uskutečnily se 
spolu s vepřovými hody, které pořádal 
městys Blížkovice. V poslední době se 
snažíme tyto trhy časově naplánovat tak, 
aby byly co nejblíže našim významným 

svátkům v roce (Velikonoce, Památka 
zesnulých) a zajistit dostatek prodejců se 
specifickým zbožím pro tyto příležitosti. 
Další plánovaný termín trhů byl v měsíci 
květnu,  a le  byl  zrušen z  důvodu 
naplánovaného uzavření náměstí, které je 
v rekonstrukci.

Výše pronájmu činí 100,- Kč pro prodejce 
bez ohledu na velikost stánku či výši tržby. 
Veškerý výtěžek je věnován pro potřeby MŠ 
Blížkovice. V tomto jsme si vytyčili nesnadný 
cíl. Rádi bychom zajistili dostatek finančních 
prostředků na opravu jedné ze šaten v MŠ, 
a tak postupně pomohli dokončit celkovou 
rekonstrukci MŠ Blížkovice. Z důvodu 
potřeby získání dostatečné výše financí nám 
bylo umožněno zajišťovat občerstvení na 

letošních 8. blížkovických slavnostech a na 
tradičním blížkovickém posvícení.

Touto cestou bychom rádi poděkovali 
p a n í  s t a ro s t c e ,  za s t u p i t e l s t v u  a  
zaměstnancům městyse Blížkovice, ale i ně-
kterým rodičům dětí MŠ, kteří nám v ne-
malé míře pomáhaj í  př i  real izaci  
farmářských trhů. Velký dík patří i všem 
návštěvníkům těchto akcí, neboť bez nich by 

k nám prodejci neměli chuť jezdit. Kéž 
bychom si mohli zajistit a objednat také 
počasí! Bohužel i toto někdy ovlivní, že 
inzerovaný prodejce se rozhodne vůbec 
nepřijet z obavy malého počtu návštěvníků 
a nízkých tržeb.

Tento rok proběhnou další farmářské 
trhy ve dnech 20. září 2014 a 25. října 2014 

Výbor SPMŠ
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SPORTOVNÍ ODPOLEDNE V BLÍŽKOVICÍCH
V pondělí 2. června slavily děti z Blížkovic 

a okolních obcí svůj svátek - DEN DĚTÍ. A jak 
jinak než pohybem. Na hřišti a v parku 
u školy byly na 13 stanovištích připraveny 
nejrůznější soutěžní disciplíny – kopy na 
branku, překonávání překážek, slalom 
s hokejkou, bollo- bal, driblink, střelba na 
koš, chůze po laně, průlez tunelem aj. Za 
splnění úkolu dostávali soutěžící různé 
sladkosti a po skončení všech disciplín další 
odměny. Vyvrcholením celého sportovního 

odpoledne byl běh rodičů s dětmi „O perní-
kové srdce“. Zájem o běhání byl obrovský, 
běhaly děti od 2 let až po dospělé. Každé 
dítě po doběhnutí dostalo perníkové srdce a 
vybralo si hračku. Na závěr si mohly ještě 
zaběhat děti bez rodičů a rodiče bez dětí. 
Nejrychlejší ženou se stala Veronika Lánová, 
nejrychlejším mužem byl Luboš Bohdálek. 
Chtěla bych poděkovat všem, kteří se 
podíleli na zdárném průběhu celého 
odpoledne- děvčatům na stanovištích, 

kuchařkám ŠJ za upečení perníčků, paní 
Mileně Peníškové za nazdobení, paní Marii 
Čechové a Štěpánu Samkovi za sladkosti. 
S většinou soutěžících dětí, kterých bylo 
kolem stovky. Přišli rodiče i prarodiče, kteří 
při soutěžích svoje ratolesti povzbuzovali. 
Ke zdárnému průběhu celého sportovní 
klání, které zabezpečila TJ při ZŠ Blížkovice 
ve spolupráci se školou nám letos přálo 
i počasí, a tak můžeme na závěr říci: 

„ Zase za rok ve stejnou dobu!“   
Marie Bernardová

Atletické závody 
Tak jako každým rokem, tak i letos jsme 

se v neděli 18. května vydali do Brna na 

závody v atletickém čtyřboji - sprint, 

vytrvalost, dálka, hod. A jako každým rokem 

i letos nám nepřálo počasí - bylo chladno a 

pršelo. Ale ani špatné počasí neodradilo 23 

chlapců a děvčat / Ondřej Kučera, Adam 

Skovajsa, Tomáš Fiala, Pavel Kolman, Emil 

N i ko l a ,  D o m i n i k  Sv o b o d a ,  D e n i s  

Dobrovolný, Ondřej Procházka, Tomáš 

Procházka, Pavel Pavelka, Dominik Dvořák, 

Filip Šnejdar, Jaroslav Pokorný, Roman Pešl, 

Kateřina Zerzová, Veronika Králíčková, Soňa 

Nikolová, Lucie Víchová, Romana Víchová, 

Natálie Kocábová, Kateřina Vláčilová, Hana 

Lujcová, Michaela Samková /, aby bojovali 

o co nejlepší výkony a také o postup na 

republikové finále. Musíme se pochlubit, že 

se nám letos poprvé podařilo postavit 

i družstvo mužů / Karel Fiala, Miroslav 

Svoboda, Jakub Velčický, Filip Svoboda/. Na 

stadionu se bojovalo o každou sekundu a 

každý centimetr. A pro ty nejlepší byly 

odměnou medaile a diplomy. Na stupně 

vítězů se postavili a titul přeborníka kraje 

získali:Tomáš Fiala – v kategorii mladších 

žáků, Roman Pešl – v kategorii dorostenců, 

Jakub Velčický – v kategorii mužů. Druhá 

místa získali: Veronika Králíčková, Kateřina 

Vláčilová, Filip Šnejdar. Třetí místo získali: 
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Jaroslav Pokorný a Filip Svoboda. Všichni 

tito jmenovaní a dále Natálie Kocábová, 

Ondřej Procházka a Michal Tesař byli 

nominováni na mistrovství republiky, které 

se uskutečnilo v sobotu 7. června na 

stadionu Emila Zátopka v Houšťce - Stará 

Boleslav. Všem jsme drželi palce a přáli jsme 

jim co nejlepší osobní výkony. Vždyť 

reprezentují nejenom sebe, ale i naši obec, 

okres i kraj.
 Všichni závodníci podali velmi dobré 

výkony. Do Blížkovic jsme dovezli 4 medaile 

– z toho jedna bramborová: Čtvrté místo – 

Tomáš Fiala – kategorie mladší žáci I. 
Druhé místo : KAREL FIALA – kategorie 

mužů

Titul přeborníka republiky získali :
 ROMAN PEŠL v kategorii dorostenců - 

obhájil loňské prvenství 
MICHAL TESAŘ v kategorií mužů, 

vytvořil rekord mítinku v hodu granátem 

výkonem 72,96 cm.
D ě k u j e m e  v š e m  z a  v z o r n o u  

reprezentaci naší obce. 
M.Bernardová

Hasičské slavnosti Litoměřice 2014
Sdružení pro obnovu a zachování 

hasičských historických tradic již od roku 
1998 v pravideném tříletém cyklu pořádají 
v královském městě Litoměřice Hasičské 
slavnosti – setkání historické i současné 
hasičské techniky a dobrovolných hasičů. 
Loni se však slavnosti z důvodů povodní na 
území Ústeckého kraje nemohly uskutečnit 
a tak byly přesunuty na rok letošní.

Podobné akce mají kořeny v době první 
republiky jako všeslovanské sjezdy hasič-
stva, kdy nad nimi měl záštitu prezident T. G. 
Masaryk. Letos nad nimi převzali záštitu 
prezident Miloš Zeman (nakonec se 
z důvodu oslav vylodění v Normandii 
nemohl zůčastnit), ministr vnitra Milan 
Chovanec, hejtman Ústeckého kraje Oldřich 

Bubeníček a další. 
Jako již pravidelně (od druhého ročníku) 

se jich zůčastnil i náš blížkovský sbor se svým 
historickým vozidlem Steyr 2000. Celkový 
počet vystavovatelů opět narostl a tak jsme 
se na výstavišti Zahrada Čech setkali s více 
než 250 sbory, jejichž techniku obdivovalo 
na 17.000 mladých i starších návštěvníků.

Mimo vystavené exponáty byly po oba 
dny k vidění ukázky zásahů s historickou i 
moderní hasičskou technikou.

V pátek se uskutečnila fotografická 
výstava o povodních 2013, jejíž součástí byl 
křest publikace věnované stejnému tématu 
a křest knihy Hasičské prapory. Vyhodno-
ceny byly soutěže „Požární ochrana očima 
dětí“ a „Nejkrásnější hasičský prapor“ 

(zvítězil prapor SDH Dolní Třešňovec). 
V katedrále sv. Štěpána se po uzavření 
výstaviště uskutečnila floriánská mše.

V sobotu nás navštívil zájezd pořádaný 
městysem Blížkovice, jenž mohl shlédnout 
slavnostní nástup na Mírovém náměstí 
a průvod techniky a hasičů zpět na 
výstaviště. V odpoledních hodinách 
proběhlo vyhlášení soutěže o nejlepší 
internetové stránky sborů dobrovolných 
hasičů (v konkurenci 89 sborů zvítězilo SDH 
Nové Město na Moravě). Po uzavření 
výstaviště pokračoval program na Lodním 
náměstí. Představena byla speciální 
technika na řece Labi, inovovaná Hasičská 
fontána a slavnosti uzavřel ohňostroj.

Marek Bloudíček
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Jiří Procházka také Georg Prochaska
Jiří Procházka pocházel z rodiny 

vesnického kováře. Na místě rodného domu 
Jiřího stála kovárna už v 17. století. Roku 
1670 však shořela i s celým městečkem. 
Vrchnost ji pak vystavěla nově a prodala 
Jiřího pradědečkovi. On, dědeček i otec byli 
kováři, ale tatínek kromě toho i zahradničil a 
v obci ho vyhledávali, když se někde pokazily 
hodiny. Byl zvolen cechmistrem a zůstal jím 
až do své smrti.

Jiří Procházka se narodil 10. dubna roku 
1749 v domě číslo 7 na náměstí. Od šestého 
roku života chodil Jiří do místní školy, která 
byla na tehdejší poměry velmi dobrá. 
Působili na ní učitelé zkušení a znamenití. 
Byl by div, kdyby nebyli poznali mimořádnou 
bystrost chlapcovu a kdyby nebyli jeho 
nadání ve školním vyučování zvlášť 
pěstovali. Po mnoha letech vzpomínal na 
příhodu z mládí: pozoroval zápas užovky se 
žábou. Aby je od sebe odtrhl, hodil po nich 
kamenem. Žába se rozpleskla a bylo po ní. 
Hocha upoutaly vyhřezlé vnitřnosti a 
rozebral si je, aby poznal jejich složení a 
funkce. Moci tak prozkoumat vnitřnosti 
člověka, to prý bylo od té doby častým jeho 
přáním.

Když vychodil domácí školu, uvažovali 
rodiče Jiřího, co s ním dále. Na řemeslo 
(kovářské) se jim zdál slabým. Učitel a farář, 
kteří v něm viděli pozoruhodný talent a 
sklon k duševní práci, radili dát jej na studia. 
Jiří tedy odešel do Znojma. Vystudoval tam 
gymnas ium,  př ičemž s i  vyděláva l  
přiučováním jiných žáků, zvláště když mu 
jako 14letému otec zemřel a vdova se ocitla 
s pěti dětmi v těžkých starostech o živobytí. 
Učil se s prospěchem velmi dobrým. Když 
absolvoval  předepsaných šest  let  
gymnasijních, odešel na dvě léta povinných 

studií filosofických do Olomouce. 
Z Olomouce Jiří zamířil do Vídně. Do 

Vídně bylo z Blížkovic mnohem blíž než do 
Prahy. Vídeňská lékařská fakulta byla tehdy 
na počátku svého vzestupu. Stávala se 
jednou z nejlepších lékařských škol v Evro-
pě. Procházka navštěvoval nejraději 
anatomické přednášky, kde byly demon-
strovány lidské svaly, a na nich se podivoval, 
jak je v přírodě vše krásně a účelně 
utvářeno, a promítal si do lidského těla 
fyzikální zákony pohybu. Jako sedm-
advacetiletý dosáhl Jiří Procházka doktorské 
hodnosti. Procházka uveřejňuje během 
dvou let vědecké pojednání o srdci a pohybu 
krve, pojednání o stavbě svalů a konečně 
třetí knihu o anatomické skladbě nervstva. 
Tyto jeho práce vedly k tomu, že již za necelé 
dva roky po doktorátě se stává mimo-
řádným profesorem anatomie na vídeňské 
universitě. V témže roce také provádí 
zkušební operace a skládá v přítomnosti 
několikačlenné komise přísné zkoušky, aby 
dosáhl diplomu magistra očního lékařství - 
jako jeden z prvních v Rakousku. Krátce na 
to je jmenován řádným profesorem 
anatomie a očního lékařství v Praze. Stále 
ještě mu nebylo třicet let.

Na chudého syna blížkovické vdovy to 
tedy byla kariéra nevídaná. Procházka byl už 
za svých studií považován za vhodného a 
schopného kandidáta pro universitní 
učitelské místo. Kdyby se stal praktickým 
lékařem, byl by jako doktor určitě oblíbený 
a svým nemocným prospěšný, ale jako 
vědec a učitel byl však užitečnější. Mezi 
obyvateli Prahy si profesor Procházka jako 
oční lékař získal velkou popularitu. Proslul 
nejenom jako dobrý učitel, ale také jako 
velmi zručný operatér. Počet operací 

šedého zákalu, které sám provedl, se 
odhaduje na tři tisíce. Až do poloviny 18. 
století se prováděla zatlačením čočky do 
sklivce, zatímco od té doby se začala 
zakalená čočka vyjímat. Nemocní s šedým 
očním zákalem se sjížděli do Prahy. 
Procházka je operoval ve svém bytě nebo 
v nemocnici u Milosrdných. Chudé 
ošetřoval až do úplného vyléčení zdarma. 
Jeho zkoumání zeleného zákalu bylo na 
tehdejšího dobu vynikající a v některých 
bodech přineslo úplně nové skutečnosti. 
Přitom oční lékařství bylo jenom vedlejším 
oborem jeho odborné činnosti. Tím hlavním 
byla anatomie, nejpronikavěji zasáhl 
Procházka do fyziologie nervů. V Praze 
působil Procházka 13 let. Pak byl povolán do 
Vídně. Jako učitel vychoval během 
jedenačtyřiceti let mnoho lékařů a jeho 
učebnice fyziologie rozšiřovala jeho vliv 
i daleko za hranicemi. Procházka se stává 
členem několika význačných vědeckých 
společností a dostává se mu i jiných poct. 
Roku 1819 odchází v 70. roce svého věku na 
odpočinek a připravuje poslední vydání své 
učebnice. Příštího roku se však k starším 
neduhům přidává plicní onemocnění, 
jemuž nakonec 17. července roku 1820 
podléhá. Jiří Procházka měl úctu k faktům, 
jako opravdový badatel soustředil své úsilí 
k hledání pravdy přes všechny překážky 
mimo nás i v nás samých, v našich navyklých 
formách myšlení. Ve vědecké práci byl 
poctivý a kritický. Neviděl žádné hranice 
vědecké zvídavosti a věřil, že další vytrvalé 
vědecké úsilí přinese prospěch v poznání 
člověka a otevře ku prospěchu lidstva nové 
možnosti lékařského umění.

V letošním roce si připomínáme významné výročí 
– 100 let od vypuknutí první světové války 

Tento konflikt měl velký význam pro naše 
země a na jeho konci vzniklo samostatné 
Československo.

Historie první světové války bývá v dnešní 
době neoprávněně přehlížena. Přitom to 
byla právě válka našich pradědečků. Bylo do 
ní zapojeno velké množství našich předků, 
kteří bojovali na obou válčících stranách. Do 
nového století se přitom naši předkové 
dívali s velkým optimismem. Bylo to století, 
které přineslo nové vynálezy, které měly 
posloužit celému lidstvu: rychlejší a větší 
lodě, automobily se spalovacími motory, ale 

i úžasné létající stroje. Všechny novinky 
techniky měly ale záhy posloužit válečné 
mašinérii.

Blížkovický děkan P. Vladimír Eller 
zaznamenal válečné události takto:

Válka světová 1914-1918 
Jednou z největších válek, jež svět 

pamatuje, byla válka tato. Hrůzy válečné 
nedovede vypsati žádná ruka lidská. To, co v 
dějinách potomci budou čísti, bude jen 
stínem toho, co lidstvo zažilo. Celá Evropa, 
až na několik neutrálních států – Švédsko, 
Norsko, Dánsko, Nizozemí, Španěly a 

Švýcary – vojensky se účastnila na 
krveprolití. Asie, Afrika i Spojené státy 
Severní Ameriky pomáhaly bojovati na 
evropských bojištích. Spojené státy Severní 
Ameriky rozhodly přesilou na válečné 
technice válku. Hospodářsky zasažen byl 
celý svět. Milióny lidí nalezlo předčasný 
hrob v cizích zemích, vždyť stálo na všech 
frontách asi 40.000.000 lidí. Oběti hmotné 
byly na statcích pozemských, zpustošení 
celých kvetoucích krajů, vymítání lesů, 
zničení uměleckých předmětů, chrámů, 
čítající na 4 bilióny korun. Závratná to číslice. 
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Co dobrého by se bylo dalo za ten ohromný obnos zříditi. Po 
celá 4 léta žilo lidstvo v neustálém rozčílení. Bitva stíhala 
bitvu. Na frontě bojovala vojska zbraněmi strašnými i děly, 
puškami, strojními puškami, vrhači plamenů, granáty, 
ručními podkopy, jež vylítaly v povětří i s vojskem. Na 
rovinách i v horách, dalekonosnými děly kalibru 42 cm, jež 
ničily vše a takřka propasti zanechávaly po sobě, kam 
dopadly, vrháním pum z aeroplánů. Zprávy hrůzostrašnými 
v novinách stíhaly jedna na druhou. Lidé mající na frontách 
své příbuzné, manžela, otce, bratry, syny – nevycházeli 
z napětí. Mnozí lidé neustálým rozčílením zešedivěli. Za těch 
hrůz válečných rok od roku ubývalo potravin a všech 
potřebných věcí. A poněvadž lidé nesvědomití, nedostatku 
využívali a zboží, obilí a jiné potraviny skupovali, zavedla 
vláda lístky na mouku, na tuk, na maso, na šaty a jiné. Na 
lístky pak lidé dostávali v obchodech nedostatečný příděl, 
a nebo nic. Tak se rozmáhala lichva a hlavně zvlášť mezi lidmi, 
kteří se sami zásobiti nemohli, jako úředníci, dělníci a lid 
městský. Srdcervoucí byl pohled pro venkovana na městě 
větším, viděl-li jak celé zástupy, čekají u krámů, až se jim 
otevře, by na lístky nepatrný příděl obdrželi. Mnohdy od 
půlnoci již čekali a to i v zimě za mrazů, venku. Poslední 
obyčejně neobdrželi ničeho. Následek toho byl, že kdo mohl, 
rozjel se na venkov a zde nabízel ceny za potraviny 
přemrštěné. Z nedostatku tak vznikla drahota. Potomstvu 
zanechávám tento ceník, aby si učinili představu o drahotě 
za války světové.

1 metrický cent pšenice stál před válkou 18 - 20 K, za války 
75 - 1200 K. Šaty látkové stály před válkou 70 K, za války 1400 
- 2400 K. Pár bot stál před válkou 20 K, za války 20 – 30 K.

Po válce světové, jež skončila v druhé polovině r. 1918, 
zhroutilo se Rakousko-Uhersko a na rozvalinách jejich 
povstaly nové sáty. Tak i náš stát Československý, neb. 
Československá republika povstala. Proklamována byla 
v Praze 28. října 1918. První prezident byl Tomáš G. Masaryk.

Řídící blížkovské školy nadučitel Jan Juříček popisuje 
začátek války a léta válečná v Blížkovicích takto:

Noc z 31. července na 1. srpna 1914 nevymizí snad nikdy z 
paměti. Byly dvě hodiny ráno, když přijel kočár a v něm seděl 
četník. Vyhledal starostu a obecního sluhu a rozkázal v noci 
bubnovati. Nato při světle lucerny ohlašoval, že nařízena jest 
všeobecná mobilizace a sice do 38 roků. Veškeré 
obyvatelstvo bylo ohromeno. Všude byl nářek a pláč. Celé 
dopoledne, bylo to 1. srpna 1914, byl shon po obci a každý se 
připravoval k odchodu. Odpoledne téhož dne se sešli všichni 
záložníci počtem 86 na náměstí a s nimi obrovský zástup lidí. 
Všichni chtěli je vyprovodit na zastávku. Asi o třetí hodině 
vystoupil nejstarší záložník Matěj Kratochvíl a pronesl 
kratičkou řeč na rozloučenou a dav sbohem, vybídl přítomné 
ku odchodu na dráhu. Tu vypukl takový pláč a nářek všech 
přítomných, že nebylo slyšeti slova. Plakali všichni a křik a 
nářek dětí doplňoval srdcervoucí ten okamžik. Průvod 
obrovský v pláči hnul se z Blížkovic ku zastávce. Vlak, který 
měl přijet o 4. hodině, byl zpožděn a přijel až o 5. hodině. 
Každý se chtěl, snad naposledy potěšiti ještě se svým milým. 
Když došel signál, že vlak opouští Moravské Budějovice, 
nastal okamžik dojemný. Vše se líbalo, objímalo, matky 
přítomné žehnaly své syny. Vlak přijel rázem 5. hodiny a byl 
vojáky přeplněn. Poslední pozdrav, poslední pohled na 
Blížkovice, poslední sbohem a vlak se hnul dále. Co tu nářku, 
co tu slz, co tu bolu! Kolik je jich mezi nimi, co nás nikdy více 
nespatří?

Pamětní desky v kostele sv. Bartoloměje v Blížkovicích obětem 
1. světové války nám připomínají jména padlých:
Ves Blížkovice
Bloudíček Bartoloměj * 1888 +29. 8. 1914 v Uhrách ve věku 26 roků
Burian František * 1885 + 8. 9. 1914 v Srbsku ve věku 29 roků
Vybíral Václav * 1887 + 8.10.1914 v Rusku ve věku 27 roků
Zuhla Josef * 1892 + 18.11.1914 v Rusku ve věku 22 roků
Makovička Jan * 1888 + 28.11. 1914 v Rusku ve věku 26 roků
Kořínek Jan * 1879 + 4.6.1915 v Uhrách ve věku 36 roků
Roupec Josef * 1884  + 6.5.1915 ve Vídni ve věku 31 roků
Bloudíček Jan * 1895 + 15.6. 1915 v Rusku ve věku 20 roků
Šula Tomáš * 1896 + 1.8. 1915 v Uhrách ve věku 19 roků 
Dvořák Josef * 1896 + 4.10. 1915 v Italii ve věku 19 roků 
Konvalina Jan * 1890 + 18.10. 1915 v Rusku ve věku 25 roků
Kosík Jan * 1893 + 25.3. 1916 v Italii ve věku 23 roků 
Pospíchal Antonín * 1891 + 1.8. 1916 v Rusku ve věku 25 roků 
Šula Ant. * 1897 + 9.8. 1916 v Italii ve věku 19 roků 
Dvořák Petr * 1893 + 18.10. 1916 v Rusku ve věku 23 roků
Fouček František * 1893 + 28.10. 1916 v Gorici ve věku 23 roků 
Špát Karel * 1893 + 4.12. 1916 v Italii ve věku 23 roků 
Fouček Josef * 1892 + 25.6. 1917 Zde ve věku 25 roků 
Svoboda Jakub * 1882 + 1.7. 1917 v Rusku ve věku 35 roků 
Konvalina Jan * 1878 + 27.8. 1917 v Italii ve věku 39 roků
Vybíral Jan * 1871 + 21.10. 1917 v Italii ve věku 46 roků 
Bloudíček Antonín * 1899 + 27.10. 1917 v Italii ve věku 18 roků
Kuchtík Antonín * 1898 + 20.11. 1917 v Italii ve věku 19 roků 
Sláma Josef * 1900 + 28.9. 1918 v Italii ve věku 18 roků
Bloudíček Tomáš * 1900 + 12.10. 1918 ve Francii ve věku 18 roků
Fouček Antonín * 1889 + 25.10. 1918 v Uhrách ve věku 29 roků 
Pospíchal Adolf * 1888 + 13.11. 1918 ve Vídni ve věku 30 roků 
Konvalina Leopold * 1896 +1918 Italii ve věku 22 roků
Kuchtík Jan * 1893 + 1918 v Italii ve věku 25 roků
Městys Blížkovice 
Chalupa Josef * 1888 + 21.12. 1914 v Uhrách ve věku 26 roků 
Nečesal František * 1888 + 9.5. 1915 v Haliči ve věku 27 roků
Staněk Václav * 1896 + 1.8. 1915 v Rusku ve věku 19 roků
Šrámek Josef * 1896 + 16.6. 1916 v Rusku ve věku 20 roků
Kuthan Rudolf * 1881 + r.1915 v Rusku ve věku 34 roků
Svoboda Martin * 1893 + 18.2. 1915 Štýrsko ve věku 22 roků
Kapinus František * 1897 + 20.6. 1916 v Rusku ve věku 19 roků
Hotař František * 1897 + 21.6.1916 v Rusku ve věku 19 roků
Štěpanovský Rudolf * 1874 + 22.7. 1916 v Krakově ve věku 42 roků
Bodánský Antonín * 1882 + 10.10. 1916 v Rusku ve věku 34 roků
Bořecký Antonín * 1878 + 2.11. 1916 v Italii ve věku 38 roků
Tomandl Klement * 1873 + r.1917 v Uhrách ve věku 44 roků
Šula František * 1875 + 31.5. 1918 Zde ve věku 43 roků
Zapoměl Ludvík * 1881 + 19.6. 1918 v Italii ve věku 37 roků
Vydra Antonín * 1889 +10.11. 1918 Zde ve věku 29 roků
Vydra Vincent * 1891 + 16.11. 1918 v Bosně ve věku 27 roků
Koukal Blažej * 1900 +26.11.1918 Zde ve věku 18 roků
Tomandl Vincent * 1878 +1918 v Rusku ve věku 40 roků 

25. 6. 2014 v 17 hodin se uskuteční v kostele sv. Bartoloměje uctění 
památky obětem 1. sv. války.

Pavla Bulíčková
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Novoroční pochod
První společenskou akcí roku 2014 byl tradiční Novoroční pochod k cihelně, na který se oproti minulým pochodům vycházelo o hodinu 

později, tj. ve 14 hodin, kvůli plánovanému proslovu prezidenta republiky (proslov byl přesunut na 26. 12. 2013). V cihelně na všechny 
turisty čekaly teplé nápoje a občerstvení. Každoročně se nás schází víc a víc a za to jsme velmi rádi. 

Obecní bruslení
Již tradičně pořádal městys Blížkovice obecní bruslení, které se konalo 19. 2. 2014 od 13:30 hodin na Zimním stadionu v Moravských 

Budějovicích. Akce se zúčastnilo asi 30 blížkovických občanů různých věkových skupin. Tuto zimu nebylo vlivem teplého počasí mnoho 
příležitostí k zimnímu sportování, takže bylo obecní bruslení jedinečnou šancí pro bruslaře.

18. reprezentační ples
18. reprezentační ples městyse Blížkovice se konal 15. března 2014 ve 20 hodin v sále základní školy. Večer zahájila taneční skupina 

SINGLE ze Znojma. Celý večer hrála k tanci a poslechu skupina FREEBAND. Podařilo se nám zajistit rekordní počet pěkných a hodnotných 
cen do tomboly, za které tímto všem sponzorům děkujeme. Účast byla hojná. Těšíme se na další ples, který se bude konat 14. března 2015.
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Stavění máje
Jako každý rok 30. dubna 2014 stavěla jednotka SDH Blížkovice máj na náměstí. Po dlouhé době se máj stavěla ručně, což bylo velmi 

zajímavé pro všechny, kteří se přišli podívat. 

Pálení čarodějnic
Již tradičně se na Žlebech 30. dubna konalo pálení čarodějnic. Pro děti byly přichystány soutěže a omalovánky s čarodějnickou 

tématikou. K příjemné atmosféře u táboráku přispělo pěkné počasí a hra na kytaru.

 Rybářské závody
V sobotu 10. května 2014 od 8 do 14 hodin proběhl na Mácově rybníku 3. kontrolní odlov formou závodu. Závodilo se v kategoriích do 

15 let a starší 15 let.  Tento odlov měl nejvyšší účast za dobu konání, a to 60 závodníků, kteří nachytali celkem 892 kusů ryb. Průměrná 
délka ryby byla 18,33 cm. Poprvé se během závodů smažili kapři. Závodníkům i návštěvníkům akce zpříjemnila den, kromě pěkného 
počasí, i novinka letošních závodů - smažený kapr. Jsme rádi, že se kontrolní odlov Mácova rybníka stává tradicí a doufáme, že nám 
závodníci i návštěvníci zachovají svojí přízeň i nadále. 

V kategoriích starších závodilo 37 rybářů. 
1. místo Vladimír Musil 11,61 m 71 kusů ryb
2. místo Jiří Kosík  10,62 m 63 kusů ryb 
3. místo Michal Eler  10,46 m 60 kusů ryb
Největší ryba Martin Vala  55 cm
Nejmenší ryba Milan Gregor  7 cm

Závodů se zúčastnilo 23 mladých rybářů. Poháry získali:
1. místo Adam Skovajsa 8,51 m 32 kusů ryb
2. místo Jan Dvořák  4,82 m 22 kusů ryb
3. místo Daniel Křesťan 4,18 m 26 kusů ryb
Největší ryba Jan Dvořák  49 cm
Nejmenší ryba Adam Skovajsa 7 cm

Tereza Hešová
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Vítání dětí 
Pět nových občánků narozených od listopadu 

2013 do února 2014 přivítala do naší obce 
starostka Šárka Ježková v sobotu 24. května 2014 
v obřadní síni městyse Blížkovice. 

Jedná se o Jiřího Hájka, Viktora Navrkala, 
Petra Nevorala, Leoše Dvořáka a Natálii 
Kocákovou

Přejeme všem děťátkům a rodičům hodně 
zdraví, štěstí a spokojený, láskou naplněný život

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA
Jiří Hájek nar. 30.11. 2013,  váha 3,80 kg,  míra 52 cm
Viktor Navrkal nar. 29.12.2013,  váha 3,75 kg,  míra 51 cm
Matěj Nevoral nar. 04.02.2014,  váha 3,75 kg,  míra 50 cm
Leoš Dvořák nar. 18.02.2014,  váha 3,81 kg,  míra 51 cm
Natálie Kocáková nar. 19.02.2014,  váha 3,10 kg,  míra 49 cm

Blahopřejeme rodičům k narození miminka a přejeme radostné chvíle při výchově.

Leoš Dvořák          Natálie Kocáková          Matěj Nevoral

Ve Stehlíkově rybníce ryby jsou
Radost ze svého úlovku měl Jaroslav 

Matějka, kterému se podařilo ve čtvrtek 
5. 6. 2014 na Stehlíkově rybníku ulovit štiku 
75 cm.
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  Viktor Navrkal                  Jiří Hájek

Významné životní jubileum
85 roků Jiřina Šumpelová 
86 roků Marie Česneková
87 roků Františka Konvalinová

Jiřina Konvalinová 
Jarmila Findová 

89 roků Jan Bloudíček 
90 roků Anežka Nevoralová 

Jaroslav Bloudíček 
Miroslav Kruba 

92 roků Josefa Foldová 

Všem jubilantům 
blahopřejeme a do dalších let 
přejeme pevné zdraví, osobní 
štěstí a životní optimismus.

si v měsících lednu až červnu 2014 
připomínají tito naši spoluobčané:

Z našich řad odešli
Helena Nováková * 1922

Emilie Nevoralová * 1942

Jiřina Vybíralová * 1936

Ladislav Koukal * 1923

Jana Štěpanovská * 1933

Vilém Konvalina * 1925

Bedřich Blahoudek * 1939

Anna Nevoralová * 1924

Vlastimil Čahák * 1988

Karel Coufal * 1944

Ludmila Fučíková * 1934

Marta Holíková *1925

Poděkování
Vyslovuji tímto velké poděkování zastupitelstvu městyse 

Blížkovice v čele se starostkou, paní Šárkou Ježkovou za dosavadní 
práci, starost, čas a úsilí, se kterým pracují na zvelebení naší obce. 
Ne vždy se daří tak, jak by chtěli a proto je třeba zastupitelstvo 
podporovat, protože je to pro nás a budoucí generaci. 

Díky

Zároveň chci pochválit a poděkovat všem žákům 
a pedagogickým pracovníkům, kteří připravili pěkný program na 
svátek matek. Byla jsem velice nadšená a nejen já a zároveň 
překvapená s jakou vervou žáci hráli, zpívali a tančili. Naše děti umí 
pobavit a zaujmout. Opravdu velké díky všem.

Anežka Simrothová
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